
PROTOKÓŁ Nr 17 
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej,  

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska, 
które odbyło się w dniu 23 stycznia 2008 roku 

 
 O godzinie 1100 posiedzenie Komisji otworzyła i przywitała wszystkich zebranych 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska. Po stwierdzeniu quorum (lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu) odczytała proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
4. Realizacja obowiązków związanych z utrzymaniem czystości i porządku w Mieście w 

okresie zimowym przez:  
- mieszkańców (odśnieżanie chodników, usuwanie nawisów z okapów i rynien 

wzdłuż posesji); 
- Zakład Usług Komunalnych w Markach (zimowe utrzymanie dróg  

i chodników gminnych). 
5. Uciążliwe sąsiedztwo:  

- problem związany ze spalaniem w domowych paleniskach rzeczy, które powodują 
zanieczyszczanie powietrza i uniemożliwiają swobodne oddychanie; 

- problemy związane z hodowlą gołębi w naszym mieście, skargi osób mieszkających 
w sąsiedztwie.  

6. Problem odpadów niebezpiecznych (elektrycznych i elektronicznych) na terenie 
naszego miasta. 

7. Wydanie opinii o projektach uchwał, skierowanych pod obrady Komisji.  
8. Analiza prac i wnioski Zespołu Kontrolnego Komisji w zakresie ustalenia zgodności 

wydatków z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Markach za 2006 rok.  

9. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z pracy Komisji w 2007 roku. 
10. Sprawy różne. 
11. Zamknięcie posiedzenia.  

 
Pkt 3. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska poinformowała, że do Komisji zostały skierowane 
następujące projekty uchwał: 

a) w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Marki 
(Druk nr 143), 

b) w sprawie zatwierdzenia planu przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 2008 roku (Druk nr 150), 

c) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2008 (Druk nr 146), 

d) w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2008 (Druk  
nr 141), 

 
Na skutek wniosku, zgłoszonego przez radnego Jana Orłowskiego punkt 8. porządku obrad 
otrzymał brzmienie: „ Zapoznanie się z wnioskami Zespołu Kontrolnego Komisji w zakresie 
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ustalenia zgodności wydatków z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Markach za 2006 rok” . 
 
Innych wniosków w sprawie zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Pkt 4. Realizacja obowiązków związanych z utrzymaniem czystości i porządku w Mieście  
w okresie zimowym przez:  

- mieszkańców (odśnieżanie chodników, usuwanie nawisów z okapów i rynien wzdłuż 
posesji); 

- Zakład Usług Komunalnych w Markach (zimowe utrzymanie dróg  
i chodników gminnych). 

 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i Rolnictwa Andrzej 
Kalinowski poinformował: o obowiązkach właścicieli posesji wynikających z Regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta; o możliwości podejmowania przez gminę 
„środków dyscyplinujących” w zakresie egzekwowania tych obowiązków oraz  
o odpowiedzialności związanej z następstwami nieszczęśliwych wypadków, spowodowanych 
nieuporządkowaniem terenu wokół posesji. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił zadania i obowiązki gminy oraz mieszkańców,  
w zakresie zimowego utrzymania dróg i chodników. 
 
W dyskusji udział wzięli radni: Paweł Chojnowski, Ryszard Korotko, Jan Orłowski, Bogdan 
Trzemecki, Tadeusz Pasternak oraz Burmistrz Janusz Werczyński i Pan Jan Woźniak  
pełniący obowiązki Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych w Markach. 
 
Następnie Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zamknęła dyskusję w tym punkcie porządku 
obrad. 
 
Pkt 5. Uciążliwe sąsiedztwo:  

- problem związany ze spalaniem w domowych paleniskach rzeczy, które powodują 
zanieczyszczanie powietrza i uniemożliwiają swobodne oddychanie; 

- problemy związane z hodowlą gołębi w naszym mieście, skargi osób mieszkających w 
sąsiedztwie.  

 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej i Rolnictwa Andrzej 
Kalinowski przedstawił trudności, związane z podejmowaniem interwencji w związku  
ze spalaniem odpadów w kotłowniach domowych.  
Ponadto wyjaśnił, że Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie miasta reguluje 
zasady hodowli zwierząt gospodarskich, natomiast ewentualne konflikty sąsiedzkie w tym 
zakresie, mogą być rozstrzygane wyłącznie na drodze sądowej – z powództwa cywilnego. 
 
W dyskusji udział wzięli: radny Tadeusz Pasternak, Naczelnik Andrzej Kalinowski, radny Jan 
Orłowski, Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska, Burmistrz Janusz Werczyński, radny 
Kazimierz Kędzierski. 
 
Następnie Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zamknęła dyskusję w tym punkcie porządku 
obrad. 
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Pkt 6. Problem odpadów niebezpiecznych (elektrycznych i elektronicznych) na terenie 
naszego miasta. 
 
Naczelnik WOŚ Andrzej Kalinowski przedstawił nowe przepisy prawne, regulujące kwestie  
odzysku zużytego sprzętu elektrycznego i elektronicznego.  
Poinformował, że nawiązany został kontakt z organizacją ELEKTROEKO, specjalizującą się 
w unieszkodliwianiu tych urządzeń i prawdopodobnie od marca br. na terenie miasta 
powstanie punkt zbierania odpadów (nieodpłatnie) - wstępne ustalenia zakładają jego 
lokalizację na parkingu przy Urzędzie, a zbiórka ma być prowadzona raz w miesiącu,  
w sobotę. 
 
W dyskusji udział wzięli radni: Bogdan Trzemecki, Maciej Grabowski, Ryszard Korotko, 
Tadeusz Pasternak. 
 
Następnie Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska podziękowała Naczelnikowi WOŚ 
Andrzejowi Kalinowskiemu za wzięcie udziału w posiedzeniu Komisji i zamknęła dyskusję w 
tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt 7. Wydanie opinii o projektach uchwał, skierowanych pod obrady Komisji: 

a)  w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Marki 
(Druk nr 143), 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił poszczególne paragrafy projektu Regulaminu,  
a następnie poinformował, że projekt uzyskał pozytywną opinię Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Wołominie. 
 
Radny Tadeusz Pasternak zgłosił następujące uwagi: 
- w § 7 ust. 3 powinny zostać dopisane słowa „z uwzględnieniem przepisów prawa 

budowlanego”, 
- w § 16 pkt. 2 akapit 6 należy zrezygnować z określenia „natychmiastowe” w odniesieniu 

do nakazu usuwania zanieczyszczeń pozostawionych przez zwierzęta domowe na terenie 
własnej nieruchomości. 

 
Burmistrz Janusz Werczyński zobowiązał się do zgłoszenia w trakcie sesji ww. uwag do 
projektu uchwały, zawartego w Druku nr 143, w formie autopoprawki. 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli radny Paweł Chojnowski i radny Tadeusz Pasternak. 
 
W odniesieniu do poruszonej w trakcie dyskusji kwestii, dotyczącej zapisania w projekcie 
uchwały informacji o odpowiedzialności z tytułu nieprzestrzegania Regulaminu, Burmistrz 
Janusz Werczyński zobowiązał się do uzyskania opinii radcy prawnego urzędu. 
 
Następnie Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zarządziła głosowanie w sprawie wydania 
opinii o projekcie uchwały, zawartym w Druku nr 143, z uwzględnieniem zgłoszonych uwag: 
- w § 7 ust. 3 dopisać słowa „z uwzględnieniem przepisów prawa budowlanego”, 
- w § 16 pkt. 2 akapit 6 wykreślić słowo „natychmiastowe” w odniesieniu do nakazu 

usuwania zanieczyszczeń pozostawionych przez zwierzęta domowe na terenie własnej 
nieruchomości, 

 3



- dopisać w projekcie uchwały informację o odpowiedzialności z tytułu nieprzestrzegania 
Regulaminu. 

 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Miasta Marki, z uwzględnieniem zgłoszonych uwag (w 
głosowaniu brało udział 11. radnych).  
 

a) w sprawie zatwierdzenia planu przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w 2008 roku (Druk nr 150), 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński wyjaśnił, że wyodrębnienie z uchwały budżetowej planu 
przychodów i wydatków GFOŚ wynika z zaleceń Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
 
W krótkiej dyskusji głos zabrał radny Jan Orłowski i Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Następnie Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zarządziła głosowanie w sprawie wydania 
opinii o projekcie uchwały, zawartym w Druku nr 150. 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 
przychodów i wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
2008 roku (w głosowaniu brało udział 10. radnych).  
 

b) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2008 (Druk nr 146), 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński omówił projekt uchwały. 
 
Nie została podjęta dyskusja w tym punkcie porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zarządziła głosowanie w sprawie wydania opinii o 
projekcie uchwały, zawartym w Druku nr 146. 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
na rok 2008 (w głosowaniu brało udział 10. radnych). 
 

c) w sprawie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz z innymi 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2008 (Druk  
nr 141), 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

 4



Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że projekt uchwały powstał w oparciu o ustawę 
z 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 
 
W krótkiej dyskusji udział wzięli Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska i Burmistrz Janusz 
Werczyński. 
 
Następnie Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zarządziła głosowanie w sprawie wydania 
opinii o projekcie uchwały, zawartym w Druku nr 141. 
 
Głosowanie: 
za wydaniem pozytywnej opinii – 8 
przeciwko - 0 
wstrzymało się – 1 
(w głosowaniu brało udział 9. radnych) 
 
Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz z innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
w roku 2008. 
 
Pkt 8. Zapoznanie się z wnioskami Zespołu Kontrolnego Komisji w zakresie ustalenia 
zgodności wydatków z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Markach za 2006 rok.  
 
Przewodniczący Zespołu Kontrolnego Komisji Jan Orłowski przedstawił okoliczności 
powołania Zespołu (wypowiedź radnego w formie pisemnej stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu), a następnie odczytał Protokół z dnia 23 stycznia 2008 roku (Protokół wraz z 
załącznikami stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 
 
Radny Maciej Grabowski (członek Zespołu) przedstawił powody, dla których odmówił 
podpisania Protokołu. 
 
W dyskusji udział wzięli radni: Elżbieta Brzozowska, Jan Orłowski, Bogdan Trzemecki, 
Tadeusz Pasternak oraz Burmistrz Janusz Werczyński. 
 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zaproponowała, aby Protokół Zespołu Kontrolnego 
wraz z załącznikami został zdeponowany w Biurze Rady w celu umożliwienia radnym 
zapoznania się z nim oraz aby dyskusja w sprawie wniosków z przeprowadzonej kontroli 
została odroczona do następnego posiedzenia. 
 
Radny Jan Orłowski powiedział: „Panie Burmistrzu (...) a dlaczego Pan dzisiaj nie może się 
ustosunkować? (...) czytając plan dzisiejszego spotkania (...) że mamy to dzisiaj zakończyć 
tak wnioskowałem, dlatego starałem się szybko zakończyć jak najszybciej, bo taki był temat 
dzisiejszego spotkania; dlatego nie mogłem Panu tego przesłać; dlatego jest to z dniem 
dzisiejszym; dlatego jest dobrą propozycją żeby to zatrzymać, przenieść dalej na następne 
spotkanie, celem wyjaśnienia wspólnego (...).  
 
Burmistrz Janusz Werczyński zobowiązał się, że na następnym posiedzeniu Komisji, odniesie 
się do przedstawionych materiałów.  
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Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zamknęła dyskusję w tym punkcie porządku obrad,  
a następnie w związku z obecnością Burmistrza, zaproponowała rozpatrzenie pkt 10. 
porządku obrad „Sprawy różne”.  
 
Pkt 10. Sprawy różne. 

1. Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska przypomniała, że na poprzednim posiedzeniu 
zobowiązała się do przekazania Burmistrzowi kwestii, poruszonych przez: 
- radnego Macieja Grabowskiego, który zaproponował nawiązanie porozumienia z 

firmami, zlokalizowanymi przy ul. Słonecznej, w celu uporządkowania poboczy i 
budowy chodnika przy tej ulicy; 

 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że zostanie zorganizowane spotkanie  
z przedsiębiorcami, prowadzącymi działalność gospodarczą w rejonie ul. Słonecznej, w celu 
rozważenia możliwości podjęcia współpracy przy budowie chodnika.  
 

- radnego Tadeusza Pasternaka, który zaproponował wystąpienie do Burmistrza 
Miasta Marki z prośbą o wydzielenie części działki sąsiadującej z posesją urzędu 
(przy skrzyżowaniu ulic: Rejtana i Piłsudskiego), z przeznaczeniem na parking, 
ponieważ brakuje miejsc parkingowych przy urzędzie; 

 
Burmistrz Janusz Werczyński odpowiedział, że istnieje już plan zagospodarowania ww. 
działki, który nie przewiduje wybudowania miejsc parkingowych. 
 

2. Radny Jan Orłowski zapytał, na jakiej podstawie w soboty i niedziele są pobierane 
opłaty za korzystanie z parkingu przy urzędzie? 

 
Burmistrz Janusz Werczyński wyjaśnił, że teren parkingu jest własnością parafii pw. św. 
Izydora i decyzję o pobieraniu opłat od właścicieli samochodów w dni wolne od pracy, podjął 
jeszcze poprzedni proboszcz. 
 

3. Radny Marek Szczepanowski zapytał, czy istnieją plany powrotu na teren miasta 
grupy prewencji policji? 

 
Burmistrz Janusz Werczyński odpowiedział, że Starosta Powiatu Wołomińskiego czyni 
starania w tym zakresie. 
 
Ponieważ nie zgłoszono innych pytań, Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska podziękowała 
Burmistrzowi Januszowi Werczyńskiemu za udział w posiedzeniu Komisji. 
 

4. Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska przypomniała, że na poprzednim posiedzeniu 
Komisji poruszona została kwesta parkowania samochodów osobowych na terenie 
nowopowstałej zatoczki przystankowej przy skrzyżowaniu ulic: Piłsudskiego  
i Fabrycznej, co powoduje utrudnienia zarówno dla kierowców autobusów 
komunikacji miejskiej jak i dla pasażerów.  Z informacji uzyskanych od Zastępcy 
Burmistrza Krzysztofa Wnuka wynika, że do Zarządu Transportu Miejskiego zostało 
skierowane wystąpienie w sprawie zezwolenia na zainstalowanie słupków 
betonowych. Doraźnie odgrodzono teren przystanku betonowymi donicami. 

 
Radny Ryszard Korotko poinformował, że ww. donice zostały przesunięte i nadal nie ma 
możliwości korzystania z przystanku przez osoby poruszające się na wózkach inwalidzkich. 
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5. Radny Jan Orłowski  zaproponował, aby Komisja zajęła się tematem bazaru przy ul. 

Paderewskiego. Zdaniem radnego występuje tam szereg nieprawidłowości, m. in.: 
z zakresu bezpieczeństwa publicznego; brak jest regulaminu korzystania z targowiska; 
niewłaściwie prowadzone są prace przy budowie przyłącza wodociągowego. 

 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zauważyła, że o wyjaśnienie ww. kwestii należało 
zwrócić się do Burmistrza, wówczas, gdy był obecny na posiedzeniu.  
Następnie zaproponowała radnemu sformułowanie wniosku, aby Komisja na kolejnym 
posiedzeniu zajęła się sprawą targowiska przy ul. Paderewskiego. 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli: radny Jan Orłowski, radny Tadeusz Pasternak, 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska.   
 
Pkt 9. Zapoznanie się ze sprawozdaniem z pracy Komisji w 2007 roku. 
 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zapoznała radnych ze sprawozdaniem z pracy Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska za 2007 rok 
(załącznik nr 8 do protokołu). 
 
Radny Ryszard Korotko zgłosił uwagę do poprzedniego punktu porządku obrad, zapytał 
dlaczego Przewodnicząca wymaga, aby radni musieli formalizować swoje wnioski? 
Zauważył, że zapytania, zgłoszone przez radnych Tadeusza Pasternaka i Macieja 
Grabowskiego na poprzednim posiedzeniu, nie musiały być składane na piśmie, więc 
dlaczego do propozycji radnego Jana Orłowskiego nie można zastosować takiego samego 
trybu? 
 
Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska przypomniała, że na poprzednim posiedzeniu Komisji 
w dniu 12 grudnia 2007 roku nie był obecny Burmistrz, wobec czego wyjątkowo zobowiązała 
się do przekazania mu zgłoszonych w trakcie posiedzenia zapytań, jednocześnie sugerując, 
aby radni wszelkie uwagi, spostrzeżenia i interwencje zgłaszali bezpośrednio do właściwych 
wydziałów urzędu.  
 
W dalszej dyskusji udział wzięli radni: Paweł Chojnowski, Ryszard Korotko, Elżbieta 
Brzozowska, Bogdan Trzemecki i Marek Szczepanowski. 
 
Pkt 11. Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1400 Przewodnicząca Elżbieta Brzozowska zamknęła posiedzenie Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska. 
 
 
Protokołowała 
Elżbieta Jurczyk      Przewodnicząca Komisji 
 
           Elżbieta Brzozowska 


